
 
 

Interpellation S – De ökande responstiderna inom ambulansverksamheten 

uppväcker oro 
Ambulansverksamheten fyller en central funktion för länsbefolkningen. Enligt en 

sammanställning har svarstiderna för ambulansen ökat i Gävleborg. 

 

Ambulansväntetider är en fråga som inte bara handlar om minuter på klockan utan om liv, 

jämlikhet och förtroende för samhället. Ambulansverksamheten är ett område där brister kan få 

allvarliga konsekvenser för både individer och samhället i stort. Det är därför avgörande att 

dessa problem tas på största allvar och hanteras skyndsamt. 

 

Ambulansen är en avgörande länk i kedjan för akutsjukvård. När väntetiderna för ambulanser 

nu ökar i Gävleborg, riskerar patienterna att inte få den livräddande vård de behöver i tid. Vid 

hjärtstopp, svåra olyckor eller andra akuta tillstånd kan varje minut vara avgörande. 

Fördröjningar kan leda till ökad dödlighet (för varje minuts försening vid hjärtstopp minskar 

chansen för överlevnad med cirka 10 % om ingen HLR utförs) och .allvarligare 

sjukdomstillstånd (långa väntetider kan förvärra en patients tillstånd, vilket ökar risken för 

permanenta skador). 

 

Om vissa kommuner har betydligt längre väntetider än andra, speglar detta en ojämlik tillgång 

till vård. Detta kan vara särskilt problematiskt i glesbygdsområden där ambulanser redan har 

längre avstånd att täcka. 

 

Längre väntetider innebär inte bara en direkt risk för patienterna, utan påverkar också 

sjukvårdssystemet i stort. Patienter som når sjukhus i sämre skick kräver mer resurskrävande 

vård, vilket belastar redan överbelastade vårdavdelningar. Ambulanspersonal och 

akutvårdspersonal utsätts för större stress, vilket kan leda till högre sjukfrånvaro och 

personalflykt. 

 

Långa väntetider påverkar också människors känsla av trygghet. Om invånarna upplever att 

akutvården inte fungerar som den ska. Invånarna kan känna sig osäkra i sitt dagliga liv, särskilt 

äldre eller kroniskt sjuka som är beroende av akut vård. Människor kan också tappa tilltron till 

vårdsystemet och politiska beslutsfattare. 

 

Mot bakgrund av det ovan anförda vill jag att hälso- och sjukvårdsnämndens (HSN) vice 

ordförande svarar på följande frågor: 

 

1. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Ljusdals kommun? 

2. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Hudiksvalls kommun? 

3. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Nordanstigs kommun? 

4. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Ovanåkers kommun? 

5. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Bollnäs kommun? 

6. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Söderhamns kommun? 

7. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Ockelbo kommun? 

8. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Gävle kommun? 

9. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Hofors kommun? 

10. Hur lång responstid menar vice ordf HSN är rimlig för Sandvikens kommun? 

11. Vilka aktiva åtgärder är vidtagna för att nå dessa responstider? 

https://www.gd.se/2024-12-18/sa-lang-ar-vantetiden-for-ambulansen-i-din-kommun/?shareSource=iossharebutton


 
 

 

Bollnäs 2024-12-20 

Jan Lahenkorva, S 


